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ΖΕΤΤΑ Μ. ΜΑΚΡΗ 

Βουλευτής N. ΜΑΓΝΗΣΙΑΣ – ΝΕΑ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ 

Αθήνα,  12/03/2020 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

ΠΡΟΣ:  1. Υπουργό Οικονομικών, κ. Χρ. Σταϊκούρα 

           2. Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης, κ. Μ. Βορίδη 

           3. Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας, κ. Κ. Χατζηδάκης 

          

Αξιότιμοι κ.κ. Υπουργοί,  

 
Θέμα: Ενέργειες των αρμοδίων Υπουργείων για τους δικαιούχους του 

προγράμματος «Δάσωση Αγροτικών Γαιών». 
 
Από τις αρχές της δεκαετίας του 1990 αποτελεί, αδιαλείπτως,  στρατηγική 

και πολιτική των διαρθρωτικών ταμείων της ΕΕ των εκάστοτε 

χρηματοδοτικών περιόδων, η αγρανάπαυση των καλλιεργητικών εκτάσεων. 

Συγκεκριμένα, για λόγους καλύτερης περιβαλλοντικής διαχείρισης, οι 

αγρότες προχωρούν στην αγορά και εγκατάσταση δασικών δενδρώνων, 

όπως  ακακιών, καστανιών, καρυδιών και μουριών στο 80% των αγροτικών 

τους εκμεταλλεύσεων για 20 χρόνια λαμβάνοντας επιδότηση για τις δαπάνες 

αυτές ως αντιστάθμισμα. Ενδεικτικά, η συγκεκριμένη πολιτική εκφραζόταν, 

την προηγούμενη χρηματοδοτική περίοδο 2007-2013 με το μέτρο που 

έφερε την ονομασία: «Δάσωση Αγροτικών Γαιών» και για το οποίο Φορέας 

Διαχείρισης ήταν το τότε Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης και Φορέας 

Υλοποίησης η τότε Γενική Γραμματεία Δασών, ενώ, κατά την τρέχουσα 

χρηματοδοτική περίοδο 2014-2020, η ως άνω πολιτική εκφράζεται από τα 

μέτρα 8.1 «Πρώτη Δάσωση» και 8.2 «Ενίσχυση για γεωργοδασοκομικά 

συστήματα».  

Κατά την προηγούμενη χρηματοδοτική περίοδο, βασικός όρος και 

προϋπόθεση χρηματοδότησης από την ΕΕ αποτελούσε το γεγονός ότι, εάν η 

εδαφοκάλυψη είχε κενά, που θα μπορούσαν αυτά να προκληθούν– όπως και 

προκλήθηκαν – από την ξηρασία πολλών δενδρυλλίων είτε από παγετό είτε 

από ξηροθερμία, τότε τα δενδρύλλια αυτά θα έπρεπε να αντικατασταθούν 

από άλλα δενδρύλλια, ίδιας ηλικίας. Όπως είναι αντιληπτό, κάτι τέτοιο ήταν 

πρακτικά αδύνατο να εφαρμοσθεί στην πράξη με αποτέλεσμα, μετά από 

ελέγχους των αρμοδίων οργάνων, να ζητείται από ένα μεγάλο ποσοστό των 
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αγροτών η επιστροφή των επιδοτήσεων ως αχρεωστήτως καταβληθείσες 

δεδομένου ότι δεν πληρούνταν ο όρος της προκήρυξης προκαλώντας τους 

μεγάλο οικονομικό αδιέξοδο.    

Προκειμένου να θεραπευθεί, μερικώς, το ως άνω ζήτημα,  εκδόθηκε η ΚΥΑ 

800/16-01-2015, η οποία εμπεριείχε κάποιες ευεργετικές διατάξεις, μεταξύ 

αυτών, και τη μείωση του αριθμού των δένδρων από 250 σε 70 για τις 

ακακίες και από 28 σε 20 για τις μουριές, καστανιές και καρυδιές. Όμως, 

ακόμη και με την έκδοση της ως άνω ΚΥΑ δε θεραπεύθηκε  το πρόβλημα που 

ταλανίζει πολλούς από τους αγρότες για την επιστροφή των αχρεωστήτως  

καταβληθεισών επιδοτήσεων καθώς δεν υφίσταται νομοθετική ρύθμιση με 

αναδρομική ισχύ για όσους έχουν επιδοτηθεί πριν από την ημερομηνία 

έκδοσής της.  

Μετά από αυτή την έκβαση, είναι προφανές ότι πολλοί από τους 

καλλιεργητές του Ν. Μαγνησίας ευλόγως διαμαρτύρονται καθώς υπάρχει 

άνιση μεταχείριση εκείνων που  επιδοτήθηκαν πριν από την έκδοση της 

συγκεκριμένης ΚΥΑ με εκείνους που επιδοτήθηκαν μετά την έκδοση αυτής. 

Συνεπώς, ζητούν την άμεση και ισότιμη τακτοποίηση του θέματος καθώς δεν 

μπορούν να αντέξουν το δυσβάστακτο οικονομικό βάρος που προκύπτει για 

αυτούς στα χρόνια της οικονομικής κρίσης. 

ΚΑΤΟΠΙΝ ΤΩΝ ΑΝΩΤΕΡΩ, ΕΡΩΤΩΝΤΑΙ ΟΙ κ.κ. ΥΠΟΥΡΓΟΙ: 

1. Θα μεριμνήσετε και θα προβείτε στις δέουσες άμεσες ενέργειες ώστε 

να υπάρξει ίση μεταχείριση και αντιμετώπιση αυτών που επιδοτήθηκαν 

πριν από την ημερομηνία έκδοσης της ευεργετικής ΚΥΑ 800/16-01-

2015; 

2. Εάν ναι, ποιες θα είναι αυτές οι ενέργειες και ποιος θα είναι ο χρονικός 

ορίζοντας δρομολόγησής τους; 

 

 

 
                                                                                                                     

Η ερωτώσα Βουλευτής 

 
 

 

                                                                                                                                     

Ζέττα Μ. Μακρή 

 

 


